
PROTOKÓŁ NR V/2017 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI OSIEDLA TORUŃSKIEGO 

16 LISTOPADA 2017 ROKU 

 

A.Karłowski  – Przewodniczący Zarządu O. Toruńskiego – w I terminie brak wymaganego 

kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy 16 osób (zał. nr 1 – lista obecności). Powitał władze 

samorządowe. 

 

Inwestycje planowane w 2018 roku: 

T. Substyk – Burmistrz MiG - zakończenie opracowywania dokumentacji na budowę dróg 

m.in. na Osiedlu Leśnym, 

- modernizacja świetlicy „Jagódka” w Sołectwie Kujawska oraz świetlicy w Przyłubiu, 

- przystąpienie do budowy ścieżek rowerowych z Otorowa, drogą powiatową do ul. P. Skargi, 

do ul. Długiej, aż do ul. Leśnej oraz ścieżki rowerowej z Solca do Przyłubia (od ul. Lipowej 

przez Przyłubie do krajowej „10”), w 2018 r./2019 r. Gmina złoży wniosek o dofinansowanie 

z Unii Europejskiej w ramach systemu „Zaprojektuj i wybuduj”. 

- przeprawa promowa – prawdopodobnie jesienią 2018 r. prom powinien zostać 

uruchomiony. 85 % kosztów kwalifikowanych całej inwestycji pochodzić będzie ze środków 

europejskich, Pozostałe 15% to środki czterech partnerów: 50% kosztów pokrytych zostanie 

ze środków pochodzących z Urzędu Marszałkowskiego, w pozostałych kosztach 

partycypować będą Gmina Solec Kujawski (300.000 zł), Gmina Zławieś Wielka, powiat 

bydgoski i toruński. Budowa promu oraz jego certyfikacja trwa ok. roku czasu. Pani 

Burmistrz przedstawiła projekt graficzny promu. Całkowity czas przepłynięcia na drugi brzeg 

tj. załadunek, przejazd i rozładunek szacuje się na ok. 15 min. Jeśli znajdzie się firma, która 

wybuduje prom, to jesienią 2018 r. powinna zostać uruchomiona przeprawa promowa.  

- prowadzimy działania zmierzające do ograniczenia niskiej emisji, 

- przygotowujemy się do wymiany oświetlenia na energooszczędne, 

- remont ul. Leśnej, 

- budowa ul. Ogrodowej, 

- od 1 września br. część budynku (segment B) po Szkole przy ul. Kościuszki, została 

zaadaptowana na żłobek. W drugiej części budynku, w przyszłym roku zostanie uruchomione 



przedszkole publiczne prowadzone przez organ nie będący jednostką samorządu 

terytorialnego,   

- wykonanie oświetlenia na odcinku od ul. Piłsudskiego do bloku Toruńska nr 54A oraz przy 

ul. Granicznej.  

C. Ball – Dyrektor WUM – dodał, że 2 lampy zostaną zamontowane na parkingu przy bloku 

Toruńska 54 B.   

Dyrektor WUM przybliżył informacje dot. projektu Gminnego Programu Rewitalizacji dla 

Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2016 – 2023. 13 listopada br. zakończyły się 

konsultacje społeczne dot. projektu GPR. Mieszkańcy mogli zgłaszać swoje uwagi na 

odpowiednim formularzu, który dostępny był na stronie internetowej urzędu. Jesteśmy na 

etapie opiniowania GPR przez wszystkie instytucje wskazane w ustawie o rewitalizacji.     

Aktualny projekt GPR dla MiG Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 różni się od 

poprzedniego, który obowiązywał do 2015 roku. Cele aktualnego programu ukierunkowane 

są na sferę społeczną m.in. dot. małej przedsiębiorczości, starzejącego się społeczeństwa, 

osób mających problemy z dostosowaniem się do życia w społeczeństwie, osób 

niepełnosprawnych. GPR obejmuje 19 projektów. W GRP ujęto również projekty twarde, w 

postaci rewitalizacji Placu Jana Pawła II wraz z przyległymi ulicami. Projekt koncepcji 

zagospodarowania Placu Jana Pawła II został opublikowany na stronie internetowej. Dyrektor 

zachęcił do zapoznania się z nim. Mieszkańcy mogą jeszcze wnosić uwagi do projektu GPR.   

Dodał, że zgodnie z GPR jest propozycja wstrzymania ruchu kołowego w obrębie Placu Jana 

Pawła II. Ruch odbywałby się ul. Toruńską, ul. Bydgoską, ul. Ułańską, ul. Wolności i ul. św. 

Stanisława. Ruch w obrębie rynku nie obejmowałby samochodów dostawczych. Dodatkowe 

miejsce parkingowe powstałyby na terenie, naprzeciwko Muzeum Solca, pomiędzy ul. 

Toruńską, a ul. Wolności oraz przy ul. Kościuszki. 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- planów, związanych z powstaniem na Osiedlu Toruńskim przychodni zdrowia  

(A. Karłowski), 

T. Substyk – Gmina ogłosiła przetarg, jednak jak do tej pory nie ma zainteresowania tym 

terenem. 



- zagospodarowania terenu „za rowkiem” np. na cele sportowo – rekreacyjne (w pobliżu 

„żużlowej” drogi), brak placów zabaw, piaskownic, są likwidowane przy blokach.  

T. Substyk – teren „za rowkiem” przy ul. Kujawskiej przeznaczony jest na cele 

mieszkaniowe. Docelowo przewiduje się powstanie na Osiedlu „Słonecznym” 554 mieszkań 

(3 podobne bloki).  Tereny sportowo – rekreacyjne będą znajdowały się na obszarze po byłej 

Nasycalni. Obszar ten został zrekultywowany i po zakończeniu okresu trwałości projektu 

zostanie przeznaczony na ten cel.   

W sprawie placów zabaw przy blokach będziemy rozmawiać ze spółdzielniami 

mieszkaniowymi, bo przy blokach to są ich tereny.  

W planach mamy zagospodarowanie Skweru dr Jordana na plac zabaw, fontannę itp.  

Pani Burmistrz zaproponowała, że na „odświeżenie” istniejącego, tymczasowego boiska do 

gry w piłkę „za rowkiem” Urząd przekaże farby. Można się po nie zgłosić do Wydziału 

Utrzymania Miasta.   

- postawienia znaku „zakazu zatrzymywania się i postoju” na całej długości ul. Tartacznej, 

C. Ball – Dyrektor WUM – prośba o zebranie podpisów pod wnioskiem, który zostanie  

przekazany w celu ustalenia zasadności zmian do Komisji ds. zmiany organizacji ruchu.    

C. Ball – Dyrektor WUM – przybliżył informacje dot. projektu Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2016 – 2023.  

13 listopada br. zakończyły się konsultacje społeczne dot. projektu GPR. Mieszkańcy mogli 

zgłaszać swoje uwagi na odpowiednim formularzu, który dostępny był na stronie internetowej 

urzędu. Jesteśmy na etapie opiniowania GPR przez wszystkie instytucje wskazane w ustawie 

o rewitalizacji.     

Aktualny projekt GPR dla MiG Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 różni się od 

poprzedniego, który obowiązywał do 2015 roku. Cele aktualnego programu ukierunkowane 

są na sferę społeczną m.in. dot. małej przedsiębiorczości, starzejącego się społeczeństwa, 

osób mających problemy z dostosowaniem się do życia w społeczeństwie, osób 

niepełnosprawnych. GPR obejmuje 19 projektów. W GRP ujęto również projekty twarde, w 

postaci rewitalizacji Placu Jana Pawła II wraz z przyległymi ulicami. Projekt koncepcji 

zagospodarowania Placu Jana Pawła II został opublikowany na stronie internetowej. Dyrektor 

zachęcił do zapoznania się z nim. Mieszkańcy mogą jeszcze wnosić uwagi do projektu GPR.  



M. Zamorowski – Przewodniczący RM -  w tak małym miasteczku jak nasze potrzeba 

stworzyć sprzyjający klimat na „rynku”, gdzie nacisk powinien być głównie na rozwój 

gastronomii.  

- przeznaczenia terenu przy bloku 54A pod konkretny market, 

C. Ball – Dyrektor WUM – teren ten zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczony jest pod działalność usługowo – produkcyjną.  

- do policji o częstsze kontrole osób spożywających alkohol przy blokach. 

C. Ball – Dyrektor WUM -   w sprawie smogu wyjaśnił, że w naszym województwie nie 

została jeszcze podjęta uchwała „antysmogowa”. Tylko ustawa antysmogowa reguluje jakie 

piece, jaki opał należy stosować oraz reguluje do jakiego okresu czasu należy wymienić piece 

na nowe. Z uwagi na to, że nie została jeszcze podjęta, to nie można nikogo zmusić ich do 

wymiany, Gmina może jedynie pomóc w tej wymianie. W związku z powyższym została 

opracowana przez Urząd ankieta dla mieszkańców dot. ograniczenia niskiej emisji. Badania 

dotyczą rodzaju źródeł ogrzewania budynków mieszkalnych. Ankieta jest anonimowa i ma 

pomóc uzyskać wiedzę na temat potrzeb w zakresie wymiany źródeł ogrzewania, co pozwoli 

na określenie wysokości nakładów niezbędnych na ten cel. W momencie kiedy ocenimy skalę 

problemu tzn. ile osób wyrazi chęć wymiany pieców na nowe, to wówczas należy wykonać 

zdjęcie starego pieca oraz nowego po zamontowaniu, dokumentację wraz z załączonymi 

rachunkami należy przedłożyć do Urzędu. Ocenę problemu powinniśmy dokonać do czerwca 

2018 r., po to aby w drugiej połowie 2018 roku zacząć wypłacać środki na dofinansowanie 

wymiany pieców. 

Gmina w ramach niskiej emisji prowadzi termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej oraz wymienia piece na gazowe w lokalach gminnych. Zarządzeniem Burmistrza 

powołany został zespół do przeprowadzania kontroli posesji, w których zachodzi podejrzenie 

palenia w piecach niedozwolonymi materiałami. W skład zespołu wchodzić będzie również 

przedstawiciel policji, który będzie mógł nałożyć mandat na właściciela posesji.  

 

Zebranie zakończono o godz. 18.45. 

Przewodniczący Zarządu O. Toruńskiego  

Andrzej Karłowski  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 



 


